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ZAČAL ADVENT, DOBA ČEKÁNÍ 
NA VÁNOCE A NAROZENÍ JEŽÍŠKA
V neděli 27. 11. 2016 v 15 hodin se na bochovském náměstí 
sešlo mnoho natěšených příznivců této předvánoční akce.

Stalo se již milou tradicí zahájit adventní čas 
společným setkáním při rozsvícení vánoč-
ního stromu. Každoročně se rozzáří nejen 
stromeček, ale i oči dětí, které toto slavnostní 
odpoledne obohatí svými vystoupeními. Ani 
letos nechyběli malí umělci ze ZUŠ, MŠ, ZŠ 
a přípravné třídy 2. ZŠ. Jejich čísla s vánoční 
tématikou sklidila velký aplaus a my děku-
jeme všem pedagogům za přípravu dětí na 
vystoupení. Příjemnou předvánoční atmo-
sféru naladila i  vůně medoviny, horkých 
moštů pro děti i cukroví. Na minijarmarku 
bylo možné pořídit včelařské produkty, čaje 
i koření, lahůdky z domácí zabijačky, jmelí, 
větvičky a  další vánoční dekorace. Nově 
pak pod velkým stanem probíhaly dílničky 
ve spolupráci s karlovarským DDM. Děti si 

mohly vyrobit a domů odnést vlastnoručně 
nazdobené perníčky, betlém či roztomilé sně-
huláčky. Každoroční soutěž našich kuchařek 
byla tentokrát na téma „O  nejchutnější 
bramborový salát“. A ta přinesla opravdu 
gurmánské zážitky, od klasiky po specialitky. 
Přicházející degustovali, přidělovali body 
a litý boj dopadl takto:
I. místo – p. Eva Frková
II. místo – p. Olča Vonšovská
III. místo – sl. Kvapilová

Na závěr, po slavnostním proslovu p. faráře 
Josef Szczepaniaka a starosty p. Miroslava 
Egerta, jsme společně rozsvítili vánoční 
strom doplněný o nové ozdoby. Na závěr si 
dovolujeme poděkovat všem, kteří se na této 
tradiční a oblíbené akci podíleli a jakkoliv 
pomohli při její organizaci. Adventní čas 
by neměly naplňovat jen shon, úklid a ná-
kupy, ale hlavně klid, pohoda a těšení se na 
společné chvíle s rodinou, blízkými, přáteli 
a vlastně všemi kolem s láskou v srdci. Pře-
jme si, aby štěstí, radost a pohoda nebyly jen 
vzácným vánočním dárkem, ale provázely 
nás všechny po celý rok!

Kulturní komise při RM Bochov
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OTÁZKY PRO STAROSTU
Pane starosto, Vaše volební strana 
ve volbách do krajského zastupitel-
stva získala 3 mandáty. V Bochově 
i díky Vaší kandidatuře získala nad-
poloviční většinu hlasů a Vy osobně 
vysoké procento preferenčních 
hlasů. Jak Vy osobně tyto výsledky 
hodnotíte?
S celkovými výsledy našeho Hnutí nezá-
vislých za harmonický rozvoj obcí a měst 
v letošních volbách do krajského zastupi-
telstva příliš spokojení nejsme. Obhajovali 
jsme 5 mandátů a podařily se získat pouze 
mandáty 3. Nebyli jsme příliš úspěšní ve 
velkých městech, zejména v  Karlových 
Varech. Budeme se muset zamyslet a pro 
příští volby udělat v rámci hnutí potřebná 
opatření. Já osobně mám velikou radost 
z výsledků v Bochově. Tak výrazná pod-
pora mojí osoby je nevídaná a já si jí velice 
vážím. Můžu všem slíbit, že se i nadále 
budu snažit, abych občany nezklamal, aby 
nemuseli litovat, že mi svůj hlas dali. To 
platí i pro volby komunální do obecních 
zastupitelstev. Všem, kteří mi v říjnu hlas 
dali, moc děkuji a věřím v jejich přízeň i do 
budoucích voleb. Pokud nedojde k nějaké 
změně, měl bych v kraji působit v komisi 
sportovní, takže přestože nebudu krajským 
zastupitelem, dění v kraji se budu snažit 
ovlivňovat osobně v oblasti podpory sportu 
a prostřednictvím našich zvolených zastu-
pitelů i v oblastech ostatních. Nedokážu 
si odpustit jednu poznámku, ostatně, kdo 
mě zná blíže, tak tuto informaci již ode mě 
slyšel. Jsem docela rád, že jsem nezískal 
mandát krajského zastupitele, asi bych se 
nedokázal stát součástí nové krajské koa-
lice, která před nedávnem vznikla…

Blíží se konec roku. Když se za ním 
ohlédnete, s čím jste spokojen, co se 
podařilo splnit a co naopak nikoliv?
V  letošním roce jsme měli plány spíše 
drobnějšího charakteru a myslím si, že se 
podařilo splnit téměř vše. Zmíním hlavně 
celkovou rekonstrukci veřejného rozhlasu, 
když drátový rozhlas byl nahrazen bezdrá-
tovým, a proto mohl být rozšířen i do dalších 
obcí tj. do Dlouhé Lomnice, Kozlova, Údrče, 
Dlouhé Vsi a Javorné. Snížení energetické 
náročnosti veřejného osvětlení v Bochově. 
Pokračování opravy kostela v  Kozlově, 
ukončení oprav hradu Hartenštejn. Opravy 
místních komunikací, letos hlavně v našich 

spádových obcích. Nejvýznamněji byla 
opravena náves v Sovoluskách. Opraven 
byl vnitřní prostor kapličky v Sovoluskách 
a  zcela nově byla postavena malá kap-
lička mezi Polomí a Skoky. Byla zahájena 
generální oprava domu č.p. 3 v Bochově. 
Kompletně byl zrekonstruován dům č.p. 
313 v Bochově. Největší radost však mám 
z toho, že se konečně podařilo získat sta-
vební povolení na přivaděč kvalitní pitné 
vody (ze Žlutické přehrady) od Bražce do 
Dlouhé Lomnice. Financování je již také 
téměř zajištěno, a proto věřím, že příští rok 
bude, po dvanáctiletém snažení, hotovo. 
Stále se nedaří převod pozemků v areálu 
bývalého muničního skladu do majetku 
města. Nepodařilo se zahájit opravu zdi 
kolem kostela v Bochově.

Proběhla výměna světel veřejného 
osvětlení. Je to již konečné stadium 
nebo se bude ve výměnách pokra-
čovat? Nebyly negativní reakce na 
nižší intenzitu světla?
Ano, výměna je skončena a zůstali jsme 
u výbojkových svítidel. Bylo rozhodnuto, 
že cestou někde velice populárních LED 
svítidel v Bochově nepůjdeme. LED svítidla 
jsou stále ještě velmi drahá. Nemáme zatím 
k dispozici porovnání za celý rok (4 roční 
období), protože délka svícení se mění po-
dle délky noci, ale v porovnání s listopadem 
2015 jsme v listopadu 2016 „prosvítili“ cca 
o 100 KW denně méně, což je přibližně 
o jednu třetinu méně než vloni. Žádnou 
negativní reakci na intenzitu světla jsem 
nezaznamenal.

Jaký byl důvod rozebrání dlažby ko-
lem kašny na náměstí a jaké jsou 
plány s kašnou u fary?
Je hezké, že dnes si skoro nikdo nevzpo-
mene, byť ještě před několika týdny jsme 
kolem chodili a  asi si ničeho nevšimli. 
Schody kolem kašny na náměstí byly velice 
poničené. Během let se totiž uvolnily ob-
rubníky kolem schodů a vše se začalo bortit. 
Byla tedy provedena oprava. Tato oprava 
byla součástí dalších dílčích oprav zám-
kové dlažby na místních komunikacích a na 
chodnících v Bochově, které zaměstnanci 
města letos provedli. Oprava kašny u fary 
byla pozastavena, neboť jsme se dlouho 
nemohli dočkat stanoviska pracovníků 
památkové péče k uvažovaným opravám. 

Tak dlouho se nám památkáři nevyjádřili, 
až skončila stavební sezóna… Oprava bude 
pokračovat v příštím roce.

Město prý má naději na finanční 
injekci od ČEZ (?), můžete k tomu 
podat vysvětlení?
Nejprve mi dovolte drobné upřesnění – ne od 
ČEZ, ale od ČEPS, a.s. V nejbližším období 
bude budováno nové vedení velmi vyso-
kého napětí, které nahradí to stávající (vede 
po loukách mezi Hartenštejnem a Bocho-
vem – ze severních Čech do rozvodny Vítkov 
u Sokolova). Protože nové vedení bude vyšší 
a bude zabírat širší ochranný prostor, než ve-
dení dnešní, kompenzuje společnost ČEPS 
majitelům pozemků toto omezení užívání 
jejich pozemků finanční náhradou. Protože 
vedení jde i po pozemcích v majetku města, 
obdrží město určitou částku peněz. Kolik to 
bude, není ještě známo, neboť nejsou pode-
psány potřebné smlouvy.

Přeji všem občanům Bochovska příjemný 
adventní čas, veselé vánoce a do nového 
roku samozřejmě zdraví a úspěchy v osob-
ním a pracovním životě!

Pane starosto, 
děkujeme za odpovědi

KULTURNÍ KOMISE 
KALENDÁŘ AKCÍ 
1. čtvrtletí 2017

LEDEN
6.–8. 1. Tříkrálová koleda

14. 1. Myslivecký ples
27. 1. Reprezentační 

ples města

ÚNOR
3. 2. Neseď doma 

(dětská akce)
25. 2. Maškarní ples 

pro dospělé
28. 2. Masopustní průvod

BŘEZEN
18. 3. Dětský maškarní 

karneval
25. 3. Josefovská zábava
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BOCHOVSKÝ JARMARK 2016 – ZAMRAČENÁ OBLOHA, 
PROUDY VODY,PŘESTO SKVĚLÁ NÁLADA I ŠŤASTNÝ KONEC
Ohlédnutí za Jarmarkem

V sobotu 17. 9. 2016 patřilo bochovské ná-
městí tradičnímu Jarmarku a 650. výročí 
udělení městských práv. Počasí bylo opravdu 
nemilosrdné a z oblohy se valily provazy vody. 
V 10hodin se zahájení ujal starosta města p. 
Miroslav Egert a poté patřilo pódium malým 
umělcům. Ale ani nepřízeň počasí neodradila 
diváky od sledování báječných výkonů dětí 
ze ZUŠ, určitě je pobavily malé letušky pod 
vedením p. učitelky Písaříkové a p. učitelky 
Smržové. P. učitelka Marie Fialka se svými 
svěřenci z 2. třídy ZŠ nastudovala dvě vy-
stoupení - Veselé myšky a kocourek a píseň 
Tagliatelli, kde se zpívá o tom, jak mají rádi 
dobré jídlo od maminky. Poté nastoupily děti 
z 2. stupně ZŠ, které si připravily s p. učitelkou 
Rehákovou parádní kousek – humornou pa-
rafrázi pověsti „O ovčákovi a krásné panně“, 
jejíž děj se odehrává v blízkosti hradu Harten-
štejn. Pódium pak ovládla uklízecí četa ze 2. 
ZŠ pod vedením Mgr. Macháčkové, která pro 
velký úspěch přihodila další kousek V peřině. 
Sérii dětských vystoupení uzavřela děvčata 
z kroužku aerobiku se svojí směskou hitů. Od-
polední program zahájila známá a oblíbená 
dechová hudba ŽLUTIČANKA. Nepřízeň 
počasí nás zkoušela tak dlouho, až proudy 
vody vyřadily z provozu zvukovou techniku. 

Na řadu tak přišly opravdové manévry a celý 
program i některé stánky se stěhovaly do 
prostor Kulturního domu v Bochově. Diva-
dlo HNEDLE VEDLE a jejich „Pohádkové 
zpívání“ už probíhalo v suchu. Avízované 
vystoupení revivalu Kroky Michala Davida 
muselo být bohužel zrušeno pro časový posun 
programu. Po zprovoznění techniky mohla 
vystoupit country kapela BANKROT, která 
stylově naladila zaplněný KD. Program gra-
doval žonglérskou i světelnou show žongléra 
Radima Lůžka, o své barmanské umění se 
podělil sympatický Martin Vogeltanz. Svůj 
svižný příspěvek programu měla i taneční 
skupina M. Brabencové. Ve 20 hodin již 
všichni nedočkavě očekávali příchod hlavní 
hvězdy. Vzápětí pak roztančila a rozezpívala 
nabitý sál kapela DĚDA MLÁDEK ILLEGAL 

BAND. I přes technické problémy rozzářily 
ve 22 hodin bochovskou oblohu nádherné 
světelné efekty. Tečku nad celým programem 
zajistila blues-rocková kapela FONTANELA. 
Na Jarmarku nechyběly ani pouťové atrakce, 
prodej různého zboží, včetně občerstvení, 
ale rovněž stánky s řemesly a tvořivými díl-
ničkami pro děti, které se schovávaly před 
deštěm pod velkým stanem a pilně vyráběly. 
Za svou píli a odolnost vůči přírodním živ-
lům si tak domů odnášely košík, nazdobený 
perníček, výrobky z filcu či vlastní šperk. Svůj 
informační stánek zde mělo i pořadatelské 
město Bochov, uvnitř probíhalo velmi oblí-
bené malování na obličej, kterého děti hojně 
využívaly, mohly se zúčastnit i žonglérského 
workshopu žongléra Radima Lůžka. Celým 
dnem poutavě a neohroženě provázel mode-
rátor p. Libor Balák. Na závěr děkujeme všem 
sponzorům - fa. Marius Pedersen, Vodakva, 
Krajská správa a údržba silnic Karlovarského 
kraje a Služby města Bochov. Poděkování též 
patří všem ochotným pomocníkům, SDH 
Bochov, pracovní četě, J. Roštejnskému 
i dalším občanům, kteří se podíleli na přípra-
vách Jarmarku. Bez nich by bylo nemožné 
tuto krizovou a  operativně řešenou akci 
zvládnout. Nesmíme zapomenout ani na 
naše šikovné a pilné pekařky p. Hylasovou V., 
Vonšovskou M., Vodičkovou B. a Klasovou B., 
které nám pomohly nasytit zkřehlé vystupující 
i prodávající. Moc děkujeme a pevně věříme, 
že JARMARK 2017 bude pro všechny milo-
srdnější. Přesto - nikdo se neutopil, nikdo se 
nerozpustil a nakonec vše dobře dopadlo.

Olga Vonšovská 
Kulturní komise při RM Bochov
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Pavluková Růžena

Trachtová Marie

Křížová Anna

Minařík Miloslav

Blahopřání 
k významnému 
životnímu věku:

Vše nejlepší 
k životnímu 
jubileu

SRPEN:

Kopolovičová Helena

Paul Karel

Hocková Viola

Frková Eva

Frydrychová Dana

Šmídová Zuzana

Knížek Miroslav

Šebestová Marie

Lidinská Helena

Svatý Martin, to je spousta dobrot 
a zajímavé tradice!

Stalo se již dobrou tradicí, že datum 
11. 11. je v Bochově spojen s průvodem 
svatého Martina. I tentokrát dorazil Mar-
tin na bílém koni před budovu základní 
školy a úderem 17. hodiny se skupina 
blížící se stovce lidí vydala na pochod 
bochovskými ulicemi. V čele jim vévodil 
bílý kůň se sv. Martinem v doprovodu 
zkušeného koně. V sedle obou seděli čle-
nové jezdeckého klubu v Toužimi David 
a Nikola. Poděkování patří nejen jim, ale 
i panu Kočíkovi ze Stružné, který koně za-
půjčil a s organizací velmi pomohl. Počasí 
akci moc nepřálo, ale i tak se slušný špalír 
účastníků vydal na pochod městem. Na 
bezpečnost všech bedlivě dohlížela Poli-
cie ČR, i jim patří velký dík. Před budovou 
radnice již na všechny čekala oblíbená 
spirála štěstí, kde si každý mohl položit 
zapálenou svíci se svým přáním. Pro děti 
byl k dispozici teplý čaj a nikdo z přítom-
ných si jistě nenechal ujít ochutnávku 
luxusních svatomartinských rohlíčků, 
které napekly členky kulturní komise. 

Ani Radniční sklípek nezůstal stranou 
a nabídl zkřehlým pochodujícím horké 
nápoje jak pro dospělé, tak i  pro děti. 
Mnozí poté zavítali na košt svatomartin-
ského vína a šťavnaté husičky. I tentokrát 
využilo mnoho dětí možnosti svézt se na 
konících, fronta byla pořádná a  výdrž 
zvířátek i jezdců úctyhodná. Bochovské 
vítání svatého Martina je bez nadsázky 
jednou z nejzdařilejších podzimních akcí.

Olga Vonšovská 
Kulturní komise při RM Bochov

Logická olympiáda a úspěch 
bochovské žákyně
Začátkem listopadu se konalo v Krajské 
knihovně Karlovarského kraje krajské 
kolo tzv. logické olympiády pořádané 
organizací Mensa (sdružuje lidi s nad-
průměrným IQ). V  prvním kole se 
zapojilo 61 451 žáků z  2 902 škol ČR, 
z  toho 2 166 žáků v  našem Karlovar-
ském kraji. Z tohoto množství postoupilo 
v každé kategorii (I.stupeň ZŠ, II.stupeň 
ZŠ a  odpovídající ročníky gymnázií, 
střední školy) nejlepších 44 řešitelů do 
výše zmíněného semifinále - krajského 
kola. Mezi nimi byla i žákyně osmé třídy 
ZŠ Bochov Veronika Vonšovská. Ta pak 

ve své kategorii obsadila skvělé 9. místo, 
přičemž mezi žáky ZŠ byla na místě dru-
hém, sedm z osmi umístivších se před ní 
bylo studenty gymnázií. Nejlepší dva ře-
šitelé z každé kategorie z každého kraje 
postoupili do celostátního finále, jež se 
bude konat v  Praze. V  kategorii žáků 
I.stupně se krajského finále zúčastnil 
i David Vonšovský, žák druhé třídy. Vero-
nice k úspěchu blahopřejeme a děkujeme 
za dobrou reprezentaci školy i města.

V. Svoboda, 
ředitel ZŠ Bochov

Poděkování
Obě bochovské základní školy děkují 
Službám města Bochov s.r.o. za finanční 
příspěvek na dopravu jejich žáků na 
workshopy do kláštera v Teplé.
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Irmanová Marie

Stejskalová Marie

Hazuchová Mária

Palivec Václav

Blahopřání 
k významnému 
životnímu věku:

Vše nejlepší 
k životnímu 
jubileu

ZÁŘÍ:

Tóth Milan

Vavřík Vlastimil

Flekácsová Emilie

Vonšovský Jaroslav

Ertl Jiří

Svitko Milan

HALLOWENSKÝ 
LAMPIONOVÝ PRŮVOD

Pouze ten, kdo měl pro strach uděláno, se 
odvážil ve středu 26. 10. 2016 vydat na 
bochovské náměstí. Úderem 18. hodiny se 
u místní pamětihodné kašny začaly sroco-
vat podivné bytosti, strašidla, příšery, ale 
i roztomilé dýně. Konal se tu totiž hallo-
wenský lampionový průvod. Více jak 70 
dětí v doprovodu pěkně řádky dospělých 
se vydalo na pochod Bochovem. Cíl byl na 
fotbalovém hřišti, kde na všechny účast-
níky čekalo nejedno překvapení. Počínaje 
originální výzdobou v  podobě svítících 
dýních strašáků, stylových duchařských 
lampiček i vlajících nadpřirozených bytostí 
a konče velkým hrůzostrašným pavoukem. 
Děti si ulovily svého netopýra, kterého si 
potom opekly na ohýnku a s chutí zbaš-
tily. Ani dospělí nepřišli zkrátka, když jim 
dýňo-kuchařinky nabídly horkou dýňovou 
polévku se smetánkou a slunečnicovými 
semínky. Každý mrňous pak obdržel 
strašidýlko – lízátko a všichni s napětím 
očekávali slíbené závěrečné překvapení. 
Všem se zatajil dech, když se ukázalo, že 
je jím nádherný hallowenský ohňostroj. Za 
jeho odpálení vděčíme SDH Bochov, děku-
jeme. Poděkování patří i PČR, která bedlivě 
střežila bezpečí všech zúčastněných. Dě-
kujeme všem, kteří nelenili a vyrazili do 

sychravého počasí, ale zejména těm, kteří 
věnovali čas svým dětem a vyrobili jim, 
v  mnohých případech, opravdu krásné 
masky. Odměnou jim byly radostí rozzá-
řené oči našich nejmilejších.

Olga Vonšovská 
Kulturní komise při RM Bochov

Hezký vánoční čas a šťastný nový rok 2017
přeje starosta města a redakční rada BZ



6 ročník L 2016/4BOCHOVSKÝ ZPRAVODAJ

Kele Michal

Gruntorád Evžen

Štrunc Josef

Blahopřání 
k významnému 
životnímu věku:

Vše nejlepší 
k životnímu 
jubileu

ŘÍJEN:

Kajzarová Marta

Widerwillová Jana

Bláha Václav

Veselý Otakar

Žirko Josef

Buňatová Anna

Hodanová Stanislava

Krejčová Dagmar

Kumanová Helena

Podzim ve školní družině

Od začátku školního roku probíhalo naše 
společné seznamování s novými prvňáčky. 
Děti, které už družinu navštěvovaly v mi-
nulém školním roce, se snažily malým 
nováčkům co nejvíce přiblížit její činnost. 
V  rámci zářijového projektu s  názvem 
Pravidla chování očima dětí jsme probrali 
nejen pravidla bezpečného chování při 
všech činnostech ve školní družině, ale 
také pravidla slušného chování. Dále jsme 
si povídali o kamarádství a jak si vzájemně 
pomáhat.
Podzim je roční období, které září mnoha 
barvami. Povídali jsme si o proměnách pří-
rody, přípravě přírody a zvířátek na zimu, 
také o tom, jak bychom se v tomto období 

měli oblékat. Sbírali jsme nejrůznější plody 
a listy, při jejichž sběru jsme se pomocí en-
cyklopedií pokoušeli poznávat, o který list 
a především strom se jedná. Nasbíraný 
přírodní materiál jsme poté samozřejmě 
využili k pestrému a kreativnímu tvoření.
Mimo tyto společné venkovní aktivity jsme 
v deštivých a sychravých dnech pořádali 
turnaj v pexesu. Dále soutěž o nejpilnějšího 
sběrače kaštanů, a to ve spolupráci s míst-
ními myslivci. Letos děti společně s rodiči 
nasbírali neuvěřitelných 987 kilogramů.
V rámci dalšího tématu Ovoce a zelenina 
jsme besedovali o druzích a využití těchto 
plodin, děti se dověděly spoustu nového, 
poznávaly jednotlivé druhy ovoce a zele-
niny pouze podle chuti a čichu, z brambor 
si vytvořily razítka, a v tomto období si také 
vyzkoušely vydlabat dýně. V listopadu jsme 
si připomněli a oslavili svátek sv. Martina, 
při kterém děti netrpělivě vyčkávaly, zda 
skutečně na bílém koni dorazí. Sněhové na-
dílky se děti nedočkaly, zato pouštění draků 
na školním hřišti se vydařilo.
Nyní, s blížící se zimou, už chodíme přikr-
movat ptáčky a herny se pomalu začínají 

proměňovat a  zaplňovat 
zimní tematikou.
Do konce kalendářního 
roku nás čeká ještě mnoho 
zajímavých činností, mezi 
ty hlavní patří Mikulášská 
nadílka a řada aktivit spo-
jených s Vánoci a adventem.

Jaroslava Nezvalová 
Vedoucí vychovatelka 

ŠD při ZŠ Bochov
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Petinger Josef

Balej Ludvík

Blahopřání 
k významnému 
životnímu věku:

Vše nejlepší 
k životnímu 
jubileu

LISTOPAD:

Ruth Jan

Zelenka František

Suchánek Miroslav

Hánová Jiřina

Baloušek Josef

Moucha Karel

Začátek školního roku v MŠ

Začátek školního roku byl o přijímání 
pobytu v MŠ pro děti, jako běžné sou-
části života, zvláště pro ty nově přijaté. 
Od letošního roku jsou to již děti dvou-
leté. Každé dítě je jiné a  adaptace na 
nové prostředí probíhá individuálně.
Děti si osvojují bezpečné chování ve 
třídě i na zahradě, učí se přizpůsobo-
vat se změnám, zvládnout sebeobslužné 
úkony, starat se o své věci, rozvíjet ka-
marádské vztahy, seznamovat se blíže 
s přírodou a se světem kolem sebe ne-
násilnými činnostmi v oblasti hudební, 
výtvarně tvořivé, rozumové, a  tak se 
připravovat na školu.
Běžný školní život nám zpříjemnily tra-
diční či netradiční akce a  vystoupení. 
Děti vystoupily na jarmarku u  příle-
žitosti oslav města Bochova, na vítání 
občánků a  na rozsvícení vánočního 

stromu. Navštívili jsme biofarmu ve 
Valči, kdy jsme využili dopravu zdarma, 
která byla dotována Karlovarským 
krajem.
Ve škole se uskutečnilo vystoupení kou-
zelníka, bublinkovo - kouzelnická šou, 
pohádky divadel „Ondřej“, „Z Bedny“ 
a „Řimbaby“. Dále proběhl již tradiční 

„Jablíčkový týden“ s výtvarně tvořivými, 
hudebními, poznávacími činnostmi 
s hlavním motivem – zdraví.
Nyní prožíváme krásný předvánoční čas 
se vším, co k němu patří, hlavně velkým 
těšením se na Vánoce. Přejeme všem, 
aby je prožili šťastně a vesele.

A. Lidinská 
učitelka
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Hasiči Bochov

V termínu 14.–21. 8. 2016 se uskutečnil 2. 
ročník stanování mladých hasičů. Počasí 
se sice moc nevyvedlo, ale zvládli jsme to 
a děti hlavně trénovaly disciplínu, která 
se moc nedá trénovat bez pořádného 
nářadí. To nám na tábor bylo zapůjčeno, 
proto se většinou trénoval požární útok 
CTIF, mimo jiné i normální požární útok, 

uzly a chování v kolektivu. I letos byly pro 
děti připraveny výjezdy do bazénu, bobřík 
odvahy, různé hry, střelby ze vzduchovek, 
exkurze na HZS Karlovy Vary - Rybáře.
Mé poděkování patří vedoucím - členům 
SDH Bochov, kteří se starali i letos o děti 
a průběh celého tábora, jmenovitě Janča 
Chalupná, Pavel Hylas, Daniel Buxbaum 
a Miroslav Oplt.
S  bezpečností a  hlídáním děti vypomá-
hali i  letos Jaroslav Heimerle a Marika 
Kubíčková. Dále děkuji městu Bochov za 
materiální i finanční podporu, obci Veru-
šičky za zapůjčení pozemku a fotbalových 
kabin.

Milan Vodička, 
starosta SDH Bochov

HRA PLAMEN 2016/2017
Na podzim se děti zúčastnily hry PLAMEN 
2016/2017. Tato hra má dvě části (podzim, 
jaro). Děti soutěží celkem v šesti disci-
plínách, prozatím ve dvou disciplínách 
(závod požární všestrannosti a štafeta po-
žárních dvojic) se umístily na průběžném 

5. místě z osmi družstev. Letošní ročník 
se koná v Sadově a pořádajícím je SDH 
Bor. Zveme vás na jarní kolo, které se bude 
konat dne 20.–21. 5. 2017.

Daniel Buxbaum, 
vedoucí kolektivu mladých hasičů

Odpady a recyklace, 
to je naše „inspirace“

Jako tradičně jsme se zúčastnili krajského 
kola EVVO soutěže v Ostrově. Letos se 
problematika týkala odpadového hospo-
dářství s tématem: „Odpady a recyklace, to 
je naše inspirace“. Žáci 2. základní školy 
Bochov: Adrian Krejsa, Petra Kunešová 
a Miroslav Šimek se umístili na krásném 3. 
místě. Soutěžilo se ve vědomostním testu, 
ve stolní hře a hodu třemi předměty různé 
hmotnosti. Tímto jim gratulujeme a děku-
jeme za reprezentaci naší školy.

Bc. Z. Pehová 
Za 2.ZŠ Bochov

Výlov rybníka
Ve středu 19. října 2016 jsme šli na výlov 
rybníka do Bražce. Ve škole jsme si řekli, 
co budeme dělat a jak se máme bezpečně 
chovat. Měli jsme na sobě pevné boty 
a nepromokavé oblečení. Ve čtvrt na de-
vět jsme vyšli na výlov. Když jsme šli ze 
školy ven, tak pršelo a někteří z nás byli 
trochu mokří. Šli jsme přes park a náměstí, 
taky pod mostem směrem k pile, přes ko-
leje a pokračovali jsme cestou k rybníku. 
V devět hodin jsme tam došli. Když jsme 
došli k rybníku, viděli jsme, jak třídí ryby 
do kádí. Třídili kapry, plotice, marény, líny, 
cejny a mníky. Ryby se vážily a z kádí je 
rybáři dávali na auta, která tam byla při-
pravena. Ryby se taky prodávaly a pekly 
v přenosné kuchyni. Hlavně se prodávali 
kapři. Pan kuchař vařil a rozdával teplý 
čaj. Když jsme odcházeli, sraz byl na sil-
nici před rybníkem, někteří z nás si s sebou 
odnesli malé živé rybky. Akce se mi líbila, 
těším se na výlov příští rok.

Robert Braun, 
žák 9.p.r. 2.ZŠ Bochov
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POZOR!!! Chystáme pro Vás soutěž o volné vstupenky na akci Neseď doma.
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Poznáte, co je na těchto fotografiích špatně?
Správnou odpověď najdete na str. 14

Měsíc filmu na školách
V letošním školním roce se naše škola za-
pojila do „Příběhů bezpráví – Měsíce filmu 
na školách 2016“, který organizuje Člověk 
v tísni, o.p.s. Ve škole jsme umístili plakáto-
vou výstavu Z místa, kde žijeme, kterou jsme 
obdrželi spolu s filmy a dalšími výukovými 
materiály. S pomocí p. Svobodové z Krajské 
knihovny Karlovy Vary jsme získali kontakt 
na p. Zdeňka Mandrholce, který byl ochotný 
přijít k nám do školy na besedu s žáky. K této 

besedě jsme pozvali i žáky z 8. a 9.p.r. Zá-
kladní školy. Pan Mandrholec byl obžalován 
z velezrady a odsouzen na 10 let nepodmí-
něně a ztrátu veškerých občanských práv na 
6 let. Prošel Jáchymovskými lágry Nikolaj, 
Rovnost a Mariánská, kde byl vězněn 6 let. 
Při propuštění v roce 1960 vážil 47kg. Jeho 
vyprávění bylo velmi emotivní a všech našich 
žáků se velmi dotklo. Po besedě se ve třídách 
velmi živě diskutovalo, promítl se ještě další 

film s touto tématikou a žáci 
své dojmy z celého dne přenesli 
na papír. Náš velký obdiv patří 
panu Mandrholcovi, jeho vita-
litě a ochotě po tom, čím vším si 
prošel. Myslíme si, že je velmi 
důležité si tuto temnou dobu 
našich dějin neustále připomí-
nat, aby se na ní nezapomnělo.

Mgr. Věra Sosnovcová, 
ředitelka 2.ZŠ Bochov
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Nový školní rok v ZŠ Bochov
Nový školní rok 2016/2017 zahájilo na 
naší škole přes 200 žáků v devíti třídách. 
V pedagogickému sboru došlo k  jediné 
změně, odešla p.učitelka Michňová a u tře-
ťáků ji nahradila PaedDr. Jitka Hájková. 
Žáci se zapojili hned od prvních dnů do 
řady aktivit, namátkou uvádíme:

• Návštěva VÚ v Mětikalově
• Vystoupení na městském jarmarku
• Pořad k výročí narození Karla IV. 

v podání Divadla jednoho herce Hradec 
Králové

• Písňový kolotoč a historie českého 
rocku

• Přednášky příslušníků AČR o misích 
v Afghánistánu

• Beseda s politickým vězněm 50.let 
v táborech v Jáchymově

• Studio Karavana – návštěva 4 evrop-
ských zemí a seznámení s jejich 
kulturou

• Účast na sportovních soutěžích v Touži-
mi (celkem 4x)

• Kaštanobraní – sběr kaštanů (přes 130 
kg) a následná přednáška lesní peda-
gožky z VLS

• Pokračování projektu Ovoce do škol
• Návštěva Krajské knihovny KK, ÚP 

K.Vary a fy Moser
• Atd.
Novinkou pro žáky i rodiče bylo zavedení 
elektronické žákovské knížky.

V. Svoboda, 
ředitel školy

Sportovní úspěchy na 
začátku školního roku.

Za chladného podzimního dne se naši 
sportovci zúčastnili Schodoběhu v Kar-
lových Varech. Za starší žákyně vyběhla 
Péťa Kunešová, která si svým velmi 
dobrým výkonem vybojovala 1. místo. 
Ani Martin Štrunc nezůstal pozadu 
a přidal do našeho týmu další 1. místo. 
Míra Šimek měl ve své kategorii velkou 
konkurenci, ale za svůj výkon se určitě 
nemusí stydět.
Další sportovní aktivita se týkala krajské 
soutěže v Orientačním běhu, kdy jsme se 
dne 6. 10. 2016 vypravili do Zámeckého 
parku v Ostrově. Akce se zúčastnilo 5 škol 
Karlovarského kraje (Ostrov, Toužim, Bo-
chov, Nejdek, Karlovy Vary). Trasa byla 
postavena pro mladší a starší žáky. Přes 
veškeré nesnáze deštivého počasí se trasy 
závodníci dobře ujali. V mladší kategorii se 
naši běžci bohužel neumístili, ale za starší 
žáky si Míra Šimek spravil chuť ze Scho-
doběhu a vybojoval 1. místo.
Děkujeme všem žákům za vzornou repre-
zentaci naší školy.

J. Lučková a Z. Pehová, 
2. ZŠ Bochov
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OFFROAD TEAM BOCHOV

Máme tu konec roku a s ním i končící sezónu 
2016. Zúčastnili jsme se Mistrovství ČR, 
Mistrovství Evropy, výstavy Automobilové 
legendy v Praze a na závěr jsme zrealizovali 
2. ročník Memoriálu Oldy Burgera.
Celkem se v rámci MČR jelo v průběhu roku 
6 závodů v náročném terénu. I přes menší 
karamboly vybojovali v celkovém umístění 
Tomáš a Markéta Vybíhalovi, se startovním 
číslem 106, třetí místo v kategorii Original. 
V kategorii Open Leštěnky si Milan a To-
máš Vybíhalovi dojeli 5x pro zlatý a 1x pro 

stříbrný pohár, Jiří Moucha st. s Jiřím Mou-
chou ml. dosáhli 1x na zlato a 1x na stříbro. 
V červnu jsme se zúčastnili motoristické 
slavnosti Legendy v Praze, kde jsme vystavo-
vali závodní vůz kategorie Original, Suzuki 
Samurai SJ413 a chtěli bychom tímto po-
děkovat pořadatelům MČR za tuto možnost.
Do červencového evropského závodu jsme 
se kvalifikovali díky dobrým výsledkům 
v  MČR, což se podařilo po třech letech. 
Dostali jsme šanci reprezentovat ČR v Ně-
meckém Gschwendu, kam nás přijeli 

podpořit starosta města 
Bochov Miroslav Egert s ve-
litelem bochovských hasičů 
Milanem Vodičkou. Za jejich 
podporu jim moc děkujeme. 
I přes technické problémy na 
autě jsme celý závod dokon-
čili. Po prvním závodním dnu 
na 21. pozici, po druhém již 
na 8. pozici z celkem 23 star-
tujících v kategorii Original.
V  říjnu jsme uspořádali 
2. ročník Memoriálu Oldy 

Burgera v bochovském lesíku, kterého se 
zúčastnilo 14 posádek. Tato akce se líbila 
jak divákům, a že jich nebylo málo, tak po-
sádkám. Věříme, že se nám podaří tuto akci 
uspořádat i příští rok a že dorazí ještě více 
nadšených soutěžních týmů.
Pokud to počasí dovolí, chtěli bychom 
v polovině ledna zorganizovat poježdění v bo-
chovském lesíku, kde si každý z vás bude moci 
vyzkoušet, jaké to je řídit offroad v terénu 
nebo se jen kochat pohledem na ostatní, jak 
jezdí, a zahřát se u grogu či svařáku.
Na závěr patří velké poděkování městu 
Bochov, sponzorům, kamarádům a všem, 
kteří nám celou sezónu pomáhají s technic-
kým zázemím (m.j. půjčování podvalníku 
na celou sezónu), bez jejich pomoci by-
chom o tomto úžasném koníčku jen snili. 
Věřte, v dnešní době by tento sport nešel 
vykonávat bez pomoci ostatních a my Vám 
za to moc děkujeme!
Přejeme všem krásné prožití svátků vánoč-
ních a pevné zdraví do nového roku 2017! 
Těšíme se na Vás v další sezóně!

Offroad team Bochov 
www.ortb.cz

XII. ročník memoriálu Aloise Lisy 
v licitovaném mariáši.
Dne 15. 10. 2016 se hrál 12. ročník me-
moriálu Aloise Lisy v licitovaném mariáši 
v  restauraci U  Zlaté koule. Zúčastnilo 
se celkem 27 hráčů z  Bochova, Žlutic, 
Toužimi, Chýše, Karlových Varů, Pily, Slav-
kova, Čichalova, Klášterce a Nové Role.
První místo a  putovní pohár získal p. 
Roštejnský Josef z Bochova, druhé místo p. 
Kurak Josef z Bochova, třetí místo p. Bar-
tyzar z Klášterce. Za Bochov dále hráli p. 

Egert Miroslav, p. Kurak Pavel, p. Mikuš 
Zdeněk, p. Pejša Vladimír.
Organizační výbor moc děkuje za pomoc 
při vedení evidence p. Mikušové Anně a ob-
sluze restaurace U Zlaté koule za přípravu 
občerstvení. Jistě se můžeme těšit na další 
turnaje v LM.

Pejša Vladimír 
Za organizační výbor klubu LM
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Koledu nebo vám něco provedu 
aneb Halloween v přípravné třídě Bochov
Právem se domníváte, že oslavy halloween-
ského svátku nepatří do tradic naší země. 
Ani my nezapomínáme na českou Památku 
zesnulých a dětem ji každý rok připomí-
náme. Jsem zastáncem názoru, že děti 
se učí prožitkem a pokud jim dáme mož-
nost, prostředky a vše vhodně propojíme, 
dokážeme společně vytvořit „symfonii“. 
Zjednodušeně řečeno nezapomínáme na 
české tradice, rozšiřujeme dětem obzory 
a nabízíme činnosti, které je motivují pro 
další práci. Před podzimními prázdninami 
jsme se oblékli do duchařských kostýmů, 
vydlabali dýně, vyrobili pavouky a neto-

pýry, zkusili si práci se škrobem a vytvořili 
tak siluety opravdových duchů, upekli 
jsme si mumie z listového těsta a také si za-
hráli několik her ve třídě a školní tělocvičně. 
Při svačině nás doprovodila Bílá paní na 
hlídání a její příběhy. Ve školní družině si 
děti vyrobily masky a pak už jen zbývalo 
vyrazit na halloweenský průvod. Děti mají 
tento svátek v oblibě, ať už díky tajemnu 
či netradičnímu způsobu vzpomínky na 
naše zemřelé.

Monika Macháčková 
Za 2. ZŠ Bochov

Víčka pro Honzíka
Koncem srpna jsme ukončili sbírku pro 
Natálku z Chebu a tím bych chtěla moc 
poděkovat všem kdo sbíral. Od září jsme 
začali  novou sbírku pro Honzíka ze Soko-
lova a ta bude pokračovat do konce srpna. 
Sběrná místa jsou v Mateřské škole, Zá-
kladní škole, Praktické škole, v Radničním 
sklípku, nebo můžete odnést na naší Ha-
sičskou zbrojnici. Moc děkuji všem, co se 
účastní.

Kamila Hotárková

Taneční odpoledne

Ve čtvrtek 20. 10. 2016 se v KD Bochov se-
šlo téměř šest desítek příznivců p. Žákovce 
a p. Volínové, kteří netrpělivě očekávali 
příchod svých populárních hvězd. Již od 
prvních chvil hudební produkce pano-
vala v sále skvělá nálada a všichni si rádi 
zazpívali lidové i taneční písničky. Netr-
valo dlouho a parket byl zaplněn skvělými 
a neúnavnými tanečníky. Ani tentokráte 
nemohla chybět emotivní tečka, kdy si 
všichni zazpívali ve společném objetí. Ná-
sledoval obří aplaus a všichni pevně věříme 
v další, brzké setkání.
Olga Vonšovská

Kulturní akce 
při RM Bochov
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Třídění odpadů – Proč třídit?
Důvodů je mnoho. Na prvním místě jsou samozřejmě ekologické důvody. Třídění odpadů a jejich recyklace šetří přírodní zdroje suro-
vin a energie. Třídění ukládá i zákon o odpadech a mnozí z nás si neuvědomují, že čím více odpadu se vytřídí, o to více by mohla obec 
a následně obyvatelé ušetřit na platbách za odpady. Obec má uzavřenou smlouvu s autorizovanou obalovou společností EKO-KOM, 
a.s., která na náklady spojené s tříděním odpadů finančně přispívá. Čím více odpadů vytřídíme, tím více peněz město Bochov obdrží.
Svoz vyseparovaného odpadu probíhá klasickým popelářským vozem s lineárním presem v případě papíru, skla a PET lahví. Toto 
vozidlo je víceúčelové a dokáže svážet jak odpad z popelnic, tak po vyčištění i z kontejnerů na tříděný odpad! Proto nepodléhejte panice 
v okamžiku, když uvidíte, že se tříděný odpad sype do popelářského vozu! Tímto způsobem se šetří provozní náklady.

Kontejnery

PAPÍR

Do kontejneru PATŘÍ
Pouze čistý papír, noviny, časopisy, obaly, lepenka, karton, katalogy, sešity, knihy, 
kancelářský papír …

Do kontejneru NEPATŘÍ!
Papír znečištěný potravinami, použité pleny, obvazy, vložky, voskovaný papír, ko-
píráky, nápojové kartony, mokrý, mastný, od bláta  …

Co se stane po vytřídění?
Papír se rovnou odváží do dotříďovacího zařízení surovin v Chomutově, kde se 
papír po přetřídění předává do papíren v Pasekách nad Jizerou, Bělé pod Bezdě-
zem, na Moravu do Žimrovic nebo do Štětí.

PET LAHVE

Do kontejneru PATŘÍ Pouze čisté sešlápnuté a čisté PET lahve od nápojů  …

Do kontejneru NEPATŘÍ!
Nádoby od kosmetiky, nádoby od domácí chemie, nádoby od olejů, fólie a jiné plasty  

…

Co se stane po vytřídění?
PET lahve se na třídičce ručně dotřídí podle barev, slisují do balíků a pak následně 
expedují do Silonu Planá nad Lužnicí, kde se z nich vyrábějí netkané textilie, vlákna, 
pásky, nebo do jiných firem, které se zabývají vývozem PETu do Číny.

SKLO

Do kontejneru PATŘÍ Pouze čisté obalové a tabulové sklo, zbavené kovových uzávěrů  …

Do kontejneru NEPATŘÍ! Drátosklo, zrcadla, keramika, porcelán …

Co se stane po vytřídění? Skladuje se na překladišti, poté jej firma AMT Příbram dodává sklárnám v ČR.
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Třídění do barevných pytlů
Žluté, oranžové a šedé pytle se vydávají zdarma v infocentru MÚ v Bochově nebo ve sběrném místě v ul. Mariánská u č. p. 338 
(v sobotu 8 – 12 hod.). Zaplněné pytle svázané šňůrkou ukládejte do sběrných košů.

   

ŽLUTÝ PYTEL – SMĚSNÉ PLASTY

Do pytle PATŘÍ
Vše co je vyrobeno z plastů, včetně igelitových (polyethylenových) a mikroteno-
vých obalů, veškeré vymyté kelímky od jogurtů, másel, salátů, láhve a kanystry od 
drogerie, plastové hračky, polystyren, kbelíky …

Do pytle NEPATŘÍ! Znečištěné plasty, plastové obaly se zbytky barev, olejů, léčiv a potravin …

Co se stane po vytřídění?
Výroba spojovacích systémů pro zpevnění travnatých ploch, parkovišť, vozovek, 
pytle na odpad …

ORANŽOVÝ PYTEL – NÁPOJOVÉ KARTONY

Do pytle PATŘÍ Krabice od džusů, mléka, vína …

Do pytle NEPATŘÍ! Ostatní papírové nebo plastové krabice  …

Co se stane po vytřídění? Výroba papíru a izolačních desek do stavebnictví.

ŠEDÝ PYTEL – KOVOVÉ OBALY  

Do pytle PATŘÍ Čisté plechovky od potravin a nápojů, kovové předměty  …

Do pytle NEPATŘÍ! Znečištěné plechovky od chemikálií, barev, ředidel  …

Co se stane po vytřídění? Po vytřídění se taví v hutích a znovu se z nich vyrábějí kovové výrobky.

Prosíme, dodržujte tyto pokyny při třídění odpadů. Pokud budeme neukáznění a budeme do nádob a pytlů na tříděný odpad vhazovat 
to, co do nich nepatří, pak veškeré třídění nebude k ničemu, odpad se bude muset odstranit jako komunální odpad a nakonec se ještě 
prodraží. Každý z nás ročně vyprodukuje průměrně 150-200 kg odpadů. Z toho je asi 30 kg papíru, 25 kg plastů a 15 kg skla. Tyto 
materiály lze z velké části využít. K získání takto využitelných materiálů je ale potřeba zapojit domácnosti do třídění.

Jarmila Matoušů a Bohuslava Klabanová, 
správa majetku města Bochov
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Toto číslo vyšlo dne 10. prosince 2016 nákladem 650 výtisků. • Vydává MěÚ Bochov. • Sazba, grafika a tisk MěÚ Bochov. 

Články ve zpravodaji nejsou nijak gramaticky či stylisticky upravovány vydavateli Bochovského zpravodaje. • Vydavatel si vyhrazuje právo krátit příspěvky. 

Své příspěvky a inzerci do příštího čísla odevzdávejte u Evy Michálkové v městské knihovně Bochov do 18. února 2017. • Periodický tisk územního samosprávného celku. 
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